
НАШИ АВТОРЫ

Артамонов Юрий Александрович, кандидат исторических наук, доцент, профессор кафедры истории государства и права Московского университета МВД России, автор более 60 научных работ по древнерусскому летописанию и агиографии, русской средневековой эпиграфике и палеографии, проблемам взаимоотношения государства и Церкви в Древней Руси.

Artamonov Yury Alexandrovich, PhD (History), Professor of the Department of State and Law, Moscow University MVD of Russia, the author of more than sixty academic works; research interests: Russian medieval epigraphy and paleography, the question of relationship between State and Church in Old Russia. E-mail: artamonov5@yandex.ru.

Гадалова Галина Сергеевна, кандидат исторических наук, главный библиотекарь Научной библиотеки Тверского государственного университета, автор более 100 работ по истории Тверского княжества, Тверской епархии и славяно-русской книжности.

Gadalova Galina Sergeevna, PhD (History), Chief Librarian, Academic Library of the Tver State University, the author of more than 100 works on the history of Tver. E-mail: gadalova@list.ru.

Гиппиус Алексей Алексеевич, доктор филологических наук, ведущий научный сотрудник Национального исследовательского университета «Высшая школа экономики», специалист в области языка и письменности Древней Руси.

Gippius Alexej Alekseevich, PhD (Philology, Grand Doctor), Leading Researcher, Institute of Slavic Studies of the Russian Academy of Sciences, specialist in the field of Old Russian language and writing. E-mail: agippius@mail.ru.

Зайцев Илья Владимирович, доктор исторических наук, ведущий научный сотрудник Института востоковедения РАН, старший научный сотрудник ИРИ РАН, автор многих работ по тюркологии, археологии и источниковедению.

Zaytsev Ilya Vladimirovich, PhD (History, Grand Doctor), Leading Researcher of the Institute of Oriental Studies of the Russian Academy of Sciences, senior researcher of the Institute of Russian History of the Russian Academy of Sciences, the author of any works on archaeography and source study.

Иванова Екатерина Евгеньевна, соискатель степени кандидата наук исторического факультета Московского государственного университета им. М. В. Ломоносова, научный сотрудник Отдела рукописей и старопечатных книг Государственного Исторического музея; научные интересы: русско-ордынские отношения, история средневековой Руси, кодикология.

Ivanova Ekaterina Evgenyevna, applicant for the PhD degree, Researcher of the Manuscript Department at the State Historical Museum; research interests: relations between Rus' and Golden Horde, the history of medieval Rus', codicology. E-mail: catherineivanova@mail.ru.

Конявская Елена Леонидовна, доктор филологических наук, главный редактор журнала «Древняя Русь. Вопросы медиевистики», профессор кафедры истории мировой литературы Университета Российской академии образования, автор многих работ по истории и теории древнерусской литературы, текстологии, летописанию.

Konyavskaya Elena Leonidovna, PhD (Philology, Grand Doctor), Editor-in-Chief of the journal "Drevniaia Rus'. Voprosy Medievistiki (Old Russia. Questions of Medieval Studies)", Professor of the University of the Russian Academy of Education, the author of books and articles in history and theory of Old Russian Literature, textual study and writing of annals. E-mail: dr@pvti.ru.

Котляр Николай Федорович, доктор исторических наук, член-корреспондент Национальной Академии наук Украины, Заслуженный деятель науки, лауреат Государственной премии Украины и академических премий, главный научный сотрудник Института истории НАН Украины, автор многих исследований в области вспомогательных исторических дисциплин (нумизматика, сфрагистика), летописания, истории древнерусской государственности, Галицко-Волынской Руси.

Kotlar Nicolay Fedorovich, PhD (History, Grand Doctor), corresponding member of the National Academy of Sciences of Ukraine, Honoured Science Worker, laureate of the National Price of Ukraine and of Academic prizes, Principal Researcher of the Institute of History of the National Academy of Sciences of Ukraine, the author of many researches in the sphere of auxiliary historical disciplines, history of the Ancient Russia's statehood. E-mail: kij@bk.ru.

Кудрявцев Олег Федорович, доктор исторических наук, профессор кафедры всемирной и отечественной истории Московского государственного института международных отношений (университета) Министерства иностранных дел России, автор работ по истории культуры и общественной мысли

европейского Средневековья и эпохи Возрождения, а также о восприятии Руси на Западе в XI–XVII в. Kudryavtsev Oleg Fedorovich, PhD (History, Grand Doctor), professor of the Department of World and Russian History of the Moscow State Institute of International Relations (MGIMO-University) of the Ministry of Foreign Affairs of Russia, the author of a number of works on the history of medieval and Renaissance culture and social thought as well as on the image of Russia in the West in the 11th–17th centuries. E-mail: demetr22@mail.ru.

Литвина Анна Феликсовна, кандидат филологических наук, ведущий научный сотрудник лаборатории лингвосомиотических исследований Национального исследовательского университета «Высшая школа экономики», старший научный сотрудник Института славяноведения РАН, автор работ по проблемам славянских языковых и культурных контактов в период Средневековья и Нового времени.

Litvina Anna Felixovna, PhD (Philology), Leading Researcher of the High School of Economics; senior researcher of the Institute of Slavic Studies of the Russian Academy of Sciences, the author of many works on the problems of Slavic lingual and cultural contacts at the Medieval and New Time. E-mail: annalitvina@gmail.com.

Мартынюк Алексей Викторович, кандидат исторических наук, заведующий кафедрой историко-культурного наследия Беларуси Республиканского института высшей школы (Минск), автор работ по истории Восточной Европы в Средние века, исторической географии, визуальным источникам.

Martyniuk Aleksey Viktorovich, PhD (History), Head of the Department of the Historical and Cultural Heritage of Belarus of the National Institute for Higher Education (Minsk), the author of many works in the field of the history of the Eastern Europe in the Middle Ages, historical geography, visual historical sources. E-mail: a.martyniuk@mail.ru.

Матасова Татьяна Александровна, кандидат исторических наук, младший научный сотрудник кафедры истории России до начала XIX в. исторического факультета МГУ имени М. В. Ломоносова, автор ряда работ по истории русско-итальянских связей XV–XVI в.

Matasova Tatiana Alexandrovna, PhD (History), Junior Researcher of the Department of Russian Medieval History, Faculty of History, Lomonosov Moscow State University, the author of some works in the field of the history of the Russian-Italian communications in the 15th–16th centuries. E-mail: tamatt2009@gmail.com.

Назаренко Александр Васильевич, доктор исторических наук, главный научный сотрудник ИВИ РАН, руководитель Центра истории религии и Церкви ИРИ РАН, председатель Научного совета РАН «Роль религии в истории», автор более 350 научных работ по истории и источниковедению Древней Руси, ее международных связей, истории Русской церкви, генеалогии, исторической метрологии.

Nazarenko Alexander Vasilyevitch, PhD (History, Grand Doctor), Main Researcher of the Institute of World History of the Russian Academy of Sciences, Chief of the Department of Church History of the Institute of Russian History of the Russian Academy of Sciences, Chief of the Scientific Council “Religions in History” of the Russian Academy of Sciences, the author of about 350 works on history, sources and international relations of Ancient Rus’, history of Russian Church, genealogy, historical metrology. E-mail: avnazarenko-hist@yandex.ru.

Поппе Анджей, доктор исторических наук, профессор, историк-медиевист, автор свыше 300 научных работ, включая труды по истории государства и Церкви в Древней Руси.

Poppe Anjeu, PhD (History, Grand Doctor), professor, the author of more than 300 works, including works on the history of the Ancient Russia’s statehood and Church. E-mail: apoppe@gazeta.pl.

Тихонов Виталий Витальевич, кандидат исторических наук, научный сотрудник Центра «Историческая наука России» Института российской истории РАН, автор работ по историографии.

Tihinov Vitaly Vitalevich, PhD (History), researcher of the Institute of Russian History of the Russian Academy of Sciences, the author of works on historiography. E-mail: tihonovvitaliy@list.ru.

Успенский Федор Борисович, доктор филологических наук, заместитель директора Института славяноведения РАН, ведущий научный сотрудник Лаборатории медиевистических исследований факультета истории Национального исследовательского университета «Высшая школа экономики», сотрудник Института высших гуманитарных исследований им. Е. М. Мелетинского Российского государственного гуманитарного университета.

Uspenskiy Fjodor Borisovich, PhD (Philology, Grand Doctor), Deputy Director for Scientific work of the Institute of Slavic Studies of the Russian Academy of Sciences; Leading Researcher of the High School of Economics; Academic Associate of the Russian State University for the Humanities; the author of more than 100 works on the Scandinavian philology, the history and literature of the Old Scandinavia and Old Russia, the culture of the medieval Europe, historical onomastics. E-mail: fjodor.uspenskiy@gmail.com.